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 A városháza előtt fogadva ve-
zettek be a közel 300 éves pati-
nás épületébe, ahol köszöntött 
bennünket dr. Molnár Lajos al-
polgármester, Tóth Árpád kabi-
netfőnök és dr. Alt Gyula, a váci 
szlovák önkormányzat elnöke, a 
szlovák önkormányzat képvise-
lői és a Váci Napló munkatársa. 
A kölcsönös bemutatkozást kö-
vetve dr. Molnár Lajos a város 
testületi munkájáról, beruházá-
sairól, eredményeiről beszélt. 
Büszkén jelentette ki, hogy vá-
rosuk adósságmentes. Kórházuk 
a környék legkorszerűbben fel-
szerelt intézménye, Fő terük több 
mint 1 milliárdos beruházással 
most készült el.

Mótyán Tibor informálta a 
vendéglátókat városunk szlovák 
nemzetiségének tevékenységé-
ről. Tájékoztatójában elmond-
ta, hogy a város települési ön-
kormányzata segíti és értékeli a 

Látogatás Vácra
A váci szlovák önkormányzat meghívására május 16-án  szar-
vasi szlovák delegáció látogatott el a Duna parti városba. Az öt 
tagú küldöttség vezetője Mótyán Tibor a szarvasi szlovák önkor-
mányzat elnöke volt, vele utazott Paluskáné Udvarhelyi Judit al-
jegyző, Závoda Ferenc helyi és megyei képviselő, Szigeti Erika  a 
szlovák általános iskola tanára, valamint Fábri Judit a kardosi 
szlovák önkormányzat elnöke.

szlovák önkormányzat munkáját. 
Beszélt az intézményekkel való 
jó kapcsolatról és a szlovákiai 
testvérvárosokkal való sikeres 
együttműködésről. Alt Gyula iri-
gyelve utalt Szarvas nagy létszá-

mú szlovákságára, megemlítette 
a Szarvasi Szlovák Általános Is-
kola országos jó hírnevét, tanu-
lóinak növekvő létszámát és az 
intézmény eredményeit dicsér-
te. Vác szlováksága jóval kisebb 
létszámú. A város által kapott tá-
mogatást pályázati forrásokból 
bővítik ki. A szlovák nyelv meg-
ismeréséért tanfolyamokat hir-
detnek a felnőttek körében. Nem-
csak a város, hanem a környező 
falvak lakosait is mozgósították 
a nyelv megismerésért. Büszkén 
mondták: „Barátokat szereztünk 
magunknak és Szlovákiának”. 
Az iskolákban a tanulók szak-

kör formájában tanulják a szlo-
vák nyelvet, heti egy alkalom-
mal. A helyi önkormányzattal jó 
a kapcsolatuk – mint mondta Alt 
Gyula – segítik rendezvényeiket, 
ingyen kapják meg a művelődési 
ház nagytermét. Évente négy al-
kalommal tartanak rendezvényt 
a város és környéke szlováksá-
gának. Munkájuk színvonalát 
az is fémjelzi, hogy legutóbb, 
mint nemzetiségi önkormányzat, 
ők nyerték el a városban a PRO 
URBE díjat. Menczerné Marika 
és Mata Miska az utcai séta során 
büszkén mutatták be nekünk vá-
rosukat, a hangulatos Fő teret, a 
Püspöki palotát, a XVII. századi 
polgári házakat. Megnéztük az 
Európa hírű múmiákat, bámula-
tos látvány volt a több mint 300 
éves koporsók és tetemek épsé-
ge. Felmérhetetlen kincs ez a ré-
gészek számára. A vendéglőben 
– melynek sarkában megalakult 
a szlovák önkormányzat 13 évvel 
ezelőtt – elfogyasztott ebédnél a 
vendégfogadóinkkal vidám vis-
szaemlékezések is terítékre ke-
rültek, utalva a több évtizedes is-
meretségre, baráti kapcsolatokra. 
Búcsút intve – a napfényes Duna 
parton – megbeszéltünk egy őszi 
találkozást Szarvason, amikor 
viszonozhatjuk a váciak vendég-
látását.   Szigeti Erika 

Április 26-án tartotta a Város- 
és Környezetvédő Egyesület a 
2006. évet értékelő közgyűlését. 
Dr. Váradiné Dr. Kintzly Ágnes, 
az egyesület elnöke ismertet-
te a megjelent tagokkal a köz-
hasznúsági jelentést, amelyben 
összefoglalta a „Városszépítők” 
éves tevékenységét. Ennek rö-
vidített változata a következők-
ben olvasható.

„Az egyesület részt vett a Te-
lepülésrészi Önkormányzat által 
megnyert pályázatában. A pá-
lyázaton nyert összeget a pályá-
zók a vásártéri játszótér megépí-
tésére fordították. A pályázatban 
részvevő szervezetek: Nagycsa-
ládosok Egyesülete, Kézműve-
sek Egyesülete, Szarvasi Lövész 
Klub, és a Város és Környezetvé-
dő Egyesület.

Egyesületünk feladatot vál-
lalt és teljesített az avatóünnep-
ség gyermek-foglalkoztatásában, 
amelynek az volt a célja, hogy 
a játszóteret használó gyerekek 
megismerjék a téren lévő fákat és 
bokrokat, az ottani élővilágot. A 
programban résztvevő gyerekek 
kiültethető virágot, és sokféle 
egyéb ajándékot kaptak válasza-
ikért. 

Vállaltuk és teljesítettük két 
kerékpártároló felállítását, ame-
lyek elegendő helyet biztosítanak 
a játszótérre látogatók kerékpár-
jának elhelyezésére.

Fotópályázatot hirdettünk. 
Győri Istvánnak a Székely Mi-
hály Szakközépiskola tanulójá-

Évadzáró közgyűlés
nak természetfotóiból a város-
napi rendezvényen kiállítást ren-
deztünk. 

A Körös Napok rendezvény-
sorozatának Civil találkozóján 
egyesületünk is bemutatkozott, 
sok látogatót fogadott. A kom-
posztálás fontosságát, és gyakor-
latát mutattuk be

10100 kg vas begyűjtését ered-
ményezte „vasgyűjtés háztól-há-
zig” elnevezésű hagyományos 
akciónk. Az idén is a Székely 
Mihály Szakközépiskola diákjai 
voltak segítségünkre. 

A város MÁV állomásának ál-
lapota sok területen nem elégíti 
ki a megfelelő és elvárható minő-
ségi szintet. Felvettük a kapcso-
latot az illetékes, MÁV -on belül 
működő kft-kkel, hogy a bejárt 
területek kifogásolható állapo-
tát javítsák, és megfelelő szinten 
tartsák. Részben sikerült változ-
tatásokat elérni, de vannak még 
el nem végzett feladatok, ame-
lyeknek teljesítését fi gyelemmel 
kísérjük a továbbiakban is.

Alapító tagként vettünk részt 
az Ótemetőért Alapítvány lét-
rehozásában, amelynek kurató-
riumában két tagunk képviseli 
egyesületünket. Az alapítvány 
célja, hogy a több évtized alatt 
kialakult temetői viszonyok ne-
gatívumai minél előbb felszá-
molódjanak, és a továbbiakban 

magasabb esztétikai és kegyeleti 
szinten működjön a temető.

A Szarvasi Kertbarátok Kö-
rével közösen hirdettük meg a 
„Kertszépségversenyt”. Örven-
detesen nagy volt az érdeklődés, 
több, mint tíz magánszemély, és 
három intézmény  vett részt. Cé-
lunk elérni, hogy a kerttel nem, 
csak erkéllyel rendelkező város-
lakók is vegyenek részt a ver-
senyben. 

Megkezdtük a helyi értékként 
nyilvántartott házak jelölésének 
előkészítését. Szakemberekkel 
találkoztunk, konzultáltunk. Ta-
lálkozót szerveztünk az érintett 
háztulajdonosokkal. 157 meghí-
vót küldtünk a bejegyzett tulaj-
donosoknak. A megbeszélésen 
jelentős számban megjelentek a 
meghívottak, és elmondták tá-
mogató és tartózkodó vélemé-
nyüket.

Részt vettünk, a HABITAT la-
kóházépítő programban. Egye-
sületünk tagjai közül öt fő kü-
lönböző  építési munkában adott 
segítséget a leendő tulajdonosok-
nak.

Az E-ON Zrt.-nek írt levelünk-
ben kértük, javítsák a jelenleg is 
használatban lévő transzformá-
torházak állagát. A ma is üzem-
ben lévő műszaki berendezések 
ipari műemléknek számító épít-
mények, megérdemlik a védel-

met és karbantartást. Egy épít-
mény felújítása elkészült a Deák 
F. utcában. Remélhetően a továb-
bi oszlopokra is sor kerül

Támogatóinknak, a Laktarius 
Kft.-nek és a Proda Bt.-nek kö-
szönjük anyagi segítségét, igyek-
szünk kiérdemelni azt további te-
vékenységünkkel.

Támogatást kaptunk a Pioneer 
Hi-Bred Zrt.-től, amelyet a helyi 
védettségű házak megjelölésére 
kívánunk felhasználni. 

Egyesületünk segít más közös-
ségeknek jó szándékú, hasznos 
cél megvalósítása érdekében. Tá-
mogatást juttattunk el az Erdély-
ben, Déva környékén kialakítan-
dó gyermekotthon berendezésé-
hez, amelyet  Szarvas Város Csa-
ládsegítő Központja is támogat.”

A beszámolót követően dr. Ba-
kos Istvánné ismertette az egye-
sület gazdálkodásának számada-
tait. Szerény és kiegyensúlyozott 
– ezekkel a szavakkal jellemez-
hető leginkább a kiöltségvetés.

Szó esett többek között ar-
ról is, hogy kedvező fogadtatása 
van az egyesület kezdeményezé-
sének: az Ótemető egyik hulla-
dékgyűjtő konténeréhez locsolót 
helyeztek ki, segítségül azoknak, 
akik nem hoztak magukkal víz-
hordó eszközt. 

A hagyományoknak megfele-
lően vacsorával és baráti beszél-
getéssel zárták le hivatalosan is a 
2006. évadot az egyesület tagjai.
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Vác főtere a Fehérek templomával


